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La Palma – Kanári-szigetek (Spanyolország) 

Erasmus+ beszámoló 

2023.02.04-2023.03.04 

Bevezető 

Miután a 2022-es Írországi Erasmus+ programon nem sikerült részt vennem, kaptam egy újabb 

lehetőséget a külföldi szakmai gyakorlatra, amelynek helyszíne ezúttal a Kanári-szigetek azon 

belül is La Palma szigete volt. A lehetőséget boldogan fogadtam el, mivel nagyon régóta 

szerettem volna külföldi programon részt venni, és valljuk be, ilyen alkalom nem jön szembe 

az emberrel mindennap. 

Az utazást izgatottan vártam, és az utazást megelőző 1 hét is készülődéssel telt, amíg el nem 

jött az utazás napja. 

 

Az utazás napja 

A várakozás a reptéren izgalommal töltött el, mivel még sosem repültem és ez volt az első 

alkalmam. Miután felszálltunk és elindultunk rájöttem, hogy nem is annyira vészes a repülés. 

Először Frankfurtba utaztunk ahol a csatlakozásunk egyenesen La Palma szigetére vitt minket. 

Miután leszálltunk Yurena fogadott minket, a fogadó intézmény egyik tanára, és a segítőjével 

elvittek minket a szállásra. Közben megálltunk több helyszínen is a hegyoldalba vezető után. 

Engem nagyon lenyűgözött a táj, és a látvány. A szállásunk a San José School residence 

közvetlen közelében helyezkedett el, a fővárostól körülbelül 40 perc sétára. A szállásra érkezést 

követően a megbeszélés illetve tájékoztatás után, ebédeltünk és nagyjából berendezkedtünk a 

szállásunkon. A nap végén még volt egy kis időnk szétnézni a városban is. 

Az első hét 

A megérkezésünket követő napon Yurenával és az egyik diákjával kirándultunk a szigeten. 

Meglátogattuk a Caldera de Taburiente Nemzeti Parkot, kirándultunk 1300 méter magason a 
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hegyoldalban. Délután ebédeltünk egy étteremben, megkóstoltunk néhányat a tradicionális 

helyi ételekből. A nap végén pedig visszavittek minket a szállásra. 

A kirándulás utáni napon ellátogattunk a fogadó intézményünkbe, amely egy helyi iskola volt 

és a CIFP Virgen de Las Nieves nevet viseli. Yurena körbevezetett minket ebben az iskolában, 

ahol ő is tanít. Több osztálynak az órájára is benéztünk, engem meglepett, hogy a diákok milyen 

sok lehetőség közül tudnak választani a képzések terén, többek között sport, egészségügy, 

elektronika és autószerelő irányban. 

 

A gyakorlatom ideje alatt az Intercruises nevezetű utazásszervező cégnél dolgoztam, amely a 

szigetre érkező hajók utasainak szervez különféle programokat a szigeten. Az iroda ahol a 

munkanapjaimat töltöttem, a kikötőben helyezkedett el. Kedden, az első munkanapomon, 

miután megkaptam a teljeskörű tájékoztatást a feladataimmal kapcsolatban, azt élesben is 

elvégezhettem még aznap, mivel a Norwegian Sun nevezetű hajó reggel megérkezett a 

kikötőbe. A feladataim közé tartozott az, hogy a táblákat, amelyek a túrák neveit viselték, 

kihelyezzem a buszok szélvédőjére miután azokat a megfelelő helyre irányítottam. Ezen kívül 

átadtam az idegenvezetőknek a túrákhoz szükséges dokumentumokat, majd a busz indulása 

előtt felírtam a végleges utas létszámot. 

Az utolsó busz elindulása előtt az új munkatársaim felajánlották azt a lehetőséget, hogy én is 

részt vehessek egy ilyen túrán megfigyelőként. A túra körülbelül 4 órás volt, a busz a hajó 

mellől indult és a túra végén oda is vitt minket vissza. Az első állomás a Finca La Principal 

nevezetű kert volt, amely különféle rendezvényeknek ad otthont. Itt egy kisebb élőzenés 

koncertet hallgattunk meg egy kevés helyi sajt, sonka és bor kíséretében. A következő állomás 

egy szentély volt, amelyet a helyiek Real Santuario de Nuestra Señora de las Nieves-nek 

hívnak, és egy kisebb bár mellette, ahol a vendégek az idegenvezető javaslatára 

megkóstolhatták a helyi kávékülönlegességet a barraquitot. Ezután a fővárosban Santa Cruz-
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ban néztünk meg több nevezetességet, többek között Kolumbusz Kristóf hajójának a másolatát 

a Santa Maria-t, továbbá a városházát, templomot, több szobrot is. 

 

 

A hét közepén volt lehetőségem csatlakozni az iskolatársaimhoz, hogy velük együtt 

kipróbáljam a padel nevezetű sportot. Reggel korán indultunk, és amikor megérkeztünk akkor 

láttam, hogy több létesítmény is volt itt, többek között egy edzőterem, úszómedence, atlétikai 

pálya, a teniszpályák és még egy épület, amelyet különféle sportokra be lehetett rendezni. A 
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helyi sportszakosok megmutatták, hogyan kell játszani ezt a teniszhez hasonló játékot, majd az 

épületben tollasoztunk és pingpongoztunk is. Délután pedig visszavittek minket a szállásra. 

A hét utolsó napját az irodában töltöttem, előkészítettem két különböző napra a buszokra szánt 

sorszámokat és feliratokat a túra időpontok alapján. Erre a napra más teendőm nem igazán volt, 

így délutánt a városban töltöttem. 

Második hét 

A második hét két szabadnappal indult, amelyeket ki is használtunk a többiekkel. Lementünk a 

tengerpartra és természetesen pihentünk is. 

Hétfőn 9 órakor kezdtem az irodában. Megmutatták nekem, hogyan zárják le az előző heti 

túrákat, viszik be a rendszerbe és véglegesítik az adatokat. Ezután összekészítettük a táblákat, 

amelyeket a buszban és a buszon helyezünk el másnap. Rendszereztük az idegenvezetői 

anyagokat, az Asterix turisztikai rendszerbe bevittük az adatokat és értesítettük az 

idegenvezetőket, illetve visszacsatolást kértünk tőlük. Elküldtük a buszok számát és kapacitását 

az utasszámok alapján. Amelyiknél nagyobb busz nem volt megoldható, megkértük a 

kapcsolattartót a hajón, hogy ne adjanak el több jegyet arra a túrára. Volt olyan túra, amelyet 

vissza is mondtak az időjárás miatt. Miután ezzel megvoltunk aznapra más dolgunk nem volt, 

a holnapi napot a kikötőből indíthattuk. 

Reggel az AIDA mar tengerjárót fogadtuk, és a szükséges feladatok elvégzése után, délután a 

Volcanoes and Wine nevű túrára csatlakoztam, aminek keretében a sziget déli részét fedeztük 

fel. Az út során láttunk vulkánokat és só palettákat is. Egy látogató központ a Centro de 

Visitantes Volcán San Antonio bejárása is része volt az útnak ahol részletesen bemutatták, 

hogy hogyan is működnek a vulkánok, illetve szó esett a sziget vulkanikus működéséről is. Az 

utolsó állomás a Bodegas Teneguía borászat volt ahol a borkészítés teljes folyamatát 

bemutatták a préseléstől elkezdve a palackozásig és csomagolásig. 
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Szerdán a napomat bent töltöttem az irodában, ahol ismét a másnapi hajó fogadására végeztük 

el a teendőket. 

Miután az előző nap mindent elvégeztünk, Csütörtök reggel fogadtuk a Mein Schiff 4 nevű 

hajó utasait a kikötőben, délután pedig ismét túrára csatlakoztam. A túra során ellátogattam a 

csoporttal együtt a Mirador de la Concepción kilátóhoz majd ismét a Caldera de Taburiente 

Nemzeti Parkba ahol ezzel az alkalommal a Nemzeti Park részletesebb történetét ismerhettem 

meg az idegenvezető segítségével.   
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Másnap szabadnapom volt, amit ki is használtam és ellátogattam a városba, hogy beszerezzem 

az öltözékemet a hétfői Los Indianos fesztiválra. Ezen a napon úgynevezett „Paróka” napot 

tartottak, a helyiek délelőtt futóversenyeket rendeztek, délutántól pedig különböző jelmezekben 

járták az utcákat és táncoltak a latin zenére egészen késő estig. 

A következő napon az iskolatársaimmal Fuencalientébe látogattunk busszal. Megnéztük a 

várost aztán kora délután visszamentünk Santa Cruzba. A vasárnapot pedig pihenéssel töltöttük. 

Harmadik hét 

A harmadik héten, hétfőn tartották a helyiek a világszerte ismert Los Indianos fesztivált, 

amelyen én is nagy örömmel vettem részt. Ezen a napon nem csak az emberek, hanem a város 

is fehér öltözékbe borult (elsősorban a rengeteg hintőpor miatt). Az emberek ünnepeltek, 

alkoholt (sört és mojitot) fogyasztottak, és hangosan szólt a latin vagy kubai zene. A férfiak 

rövid fehér pólót és hosszú fehér nadrágot viseltek szalmakalappal és néhányuknál látni lehetett 

(jelképesen) a bőröndöt és a szivart, ugyanígy a hölgyek is fehérbe öltöztek, náluk kellékként 

fehér kalap, esernyő volt. A hintőpor is elengedhetetlen tárgya volt az ünnepségnek, az emberek 

egymást szórták vele, az épületeket vagy esetleg csak simán a levegőt hintették. 

 

 

A Los Indianos-t követő nap Nemzeti Ünnep volt, így mindenki kipihenhette a fesztivál napját. 
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A hét közepén a munkatársaimmal előkészítettünk mindent a túrákra vonatkozóan, mivel 

másnap reggel 8 órakor már fogadnom kellett a Nicko Cruises tengerjárójának a Vasco da 

Gama utasait a kikötőben. Ezen a napon kevés túra indult, így délelőtt ismét betudtam 

csatlakozni egy túrára, amelynek első állomása a Montana de la breña kilátó volt, utána pedig 

a Cumbre Vieja nevezetű vulkán déli részén haladtunk végig, alaposan megfigyelve a több 

mint 100.000 éve keletkezett felszínt. A Teneguía borászat a mai túrán ismét útbaesett, ám 

ezúttal a körbevezetés helyett egy kellemes ebédben volt részem a többi utassal együtt. A 

borászatot elhagyva a busszal végig haladtunk azon az úton, amely a 2021 végén kitört vulkán 

 

által pusztított területre épült, hogy a helyiek közlekedését megkönnyítse. A látvány borzalmas 

volt, nagyon sok épület vált lakhatatlanná, és a banántermelés mértéke is lecsökkent, amiből a 

lakosok jelentős része él. A túra utolsó állomása a Mirador de Tajuya kilátó volt, ahonnan 

remekül ráláttunk a „frissen” kitört vulkánra. 
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A harmadik hét vége előtt egy nem akármilyen túrán vehettem részt. A munkatársaim 

elmondása alapján ilyen túra még ezelőtt nem volt. Miután a kikötőben elvégeztük a teendőket, 

becsatlakoztam az „Above the Clouds of La Palma” nevezetű túrára. Az út elég hosszú volt, 

másfél óra után érkeztünk meg a Roque de los Muchachos pontra, amely a sziget legmagasabb 

pontja a 2426 méteres magasságával. Innen fentről, meg útközben is láthattunk teleszkópokat 

és egyéb űrkutatáshoz használatos eszközöket, amely segítségével éjszaka messzebbre 

elláthatunk az égben. A hegycsúcson eltöltöttünk egy kis időt majd a következő állomás egy 

látogatóközpont volt, ami a hegycsúcs után kapta a nevét. Ebben a látogatóközpontban 

levetítettek nekünk egy űrrel, űrkutatással kapcsolatos kisfilmet, utána pedig két szobán 

keresztül ehhez hasonló interaktív tartalmakkal foglalkozhattunk. A harmadik szobában a 

szigetre jellemző termékeket láthattunk kiállítva. Ezután lehetőségünk volt venni magunknak 

egy kis szuvenírt mielőtt visszaindultunk volna a kikötőbe. Útközben még megálltunk a Los 

Andenes kilátónál, amelynél sajnos nem túl sokat láttunk mivel mindent felhők borítottak.   

 

Negyedik hét 

A negyedik héten hétfőn és kedden a túrák előkészítésével foglalkoztunk az irodában a 

munkatársaimmal. 

Szerdán az eddigieknél is korábban 7:30 órakor kellett a kikötőben lennem, hogy fogadjam az 

AIDA Sol tengerjárót. Aznap nem bántam, hogy korán indult a napom, mivel a túra annál 

izgalmasabb volt. A busz a kikötőből a sziget nyugati felére vitt minket, Tazacorte kikötőjébe, 

ahol több izgatott utassal együtt hajóra szálltunk és kihajóztunk a nyílt vízre. A túra lényege a 

delfinek és bálnák megfigyelése volt. Kint a nyílt vízen elég gyomorforgató volt, ahogy a 

hullámok a hajónkat verdesték. Több delfint is láttunk viszont bálnát sajnos nem, azonban a 

delfineket sikerült közelről is megnézni annak köszönhetően, hogy egészen közel úsztak a 

hajóhoz. Ez egy nagyon nagy élmény volt. 
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Csütörtökön az előző naphoz hasonlóan korán érkeztem a kikötőbe, ahonnan kora délután 

indultam el az utolsó túrámra. Ez egy rövidebb túra volt ahol a dél-keleti parthoz közel lévő 

egy kisebb település néhány nevezetességét mutatta be nekünk az idegenvezető. Az utolsó 

állomás a Los Cancajos volt, amely a „turisták központja” a szigeten, rengeteg szálláshellyel, 

boltokkal és stranddal. Ez volt az utolsó munkanapom így, a túra végén visszatértem az irodába 

és elköszöntem a munkatársaimtól. 

 



10 
 

A hazautazás előtti napon még lementem utoljára a városba sétálni, majd a szálláshelyen 

megebédeltünk, utána elkezdtünk készülni a másnapi hazaútra. 

Az utolsó napon Yurena és egyik munkatársa vitt minket ki a reptérre. A több mint 4 órás út 

Frankfurtba viszonylag gyorsan eltelt. Az estét Frankfurtban töltöttük, majd másnap délelőtt 

megérkeztünk Budapestre. 

Összefoglalás 

Összességében én nagyon élveztem a La Palmán eltöltött 4 hetet. Beleláthattam egy külföldi 

utazásszervező cég mindennapjaiba, megismerhettem egy másik kultúrát, új ismeretségre 

tehettem szert, és miközben elsajátítottam egy új nyelv alapjait, rájöttem mennyire humorosak 

és vidámak a spanyol emberek. 


